
 

 
 
ACTA DEL GRUP D’IMPULS LÍNIA 3 “TERRITORI, CULTURA I 
PATRIMONI” DEL PLA ESTRATÈGIC TERRITORIAL DE LES GARRIGUES 
2015-2025 
 
 
Data: 29 de novembre de 2016 
Horari: de 12 h a 14 h 
Lloc: sala de comissions del Consell Comarcal 
Núm. d’acta: 1 
 
 
HI ASSISTEIXEN: 
 
Jordi Sarlé, vicepresident del Consell Comarcal 
Isidre Pinyol, tècnic de Cultura del Consell Comarcal 
Ivan Egea, AODL del Consell Comarcal 
Ester Rué, tècnica de Turisme del Consell i secretària de la Comissió de Seguiment 
Anton Bundó, president de l’Associació de Turisme 
Anna Torres, representant del conjunt rupestre del Cogul i del Centre d’Estudis de les 
Garrigues 
Silvia Palleja, representant del Centre de la Cultura de l’Oli de Catalunya a la 
Granadella 
 
S’HA EXCUSAT D’ASSISTIR-HI: 
 
Ariadna Boixader, en representació de l’agència de viatges Olea Soul 
Ramon Queralt, ambientòleg de l’empresa la Llena 
Ramon M. Arbós, alcalde de Tarrés, historiador, activista cultural  
 
 
ORDRE DEL DIA: 
 
- Presentació dels membres del grup d’impuls 
- Entrega de documentació de la Línia Estratègica 3 
- Lectura i valoració dels projectes d’aquesta línia 
- Precs i preguntes 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
El Sr. Isidre Pinyol comenta que el president del Consell no ha pogut assistir a la reunió 
i que en el seu lloc assisteix el Sr. Jordi Sarlé, vicepresident del Consell. 
 
El Sr. Isidre Pinyol explica que al juny es va presentar el Pla Estratègic però que no ha 
sigut fins a l’octubre que s’ha començat a treballar directament en la implementació del 
projecte o pla estratègic, calia abans tancar projectes oberts. 



 

 
 
 
Explica que s’ha convocat a aquest grup impuls a les persones de la llista anterior, que 
és una llista oberta i que si es creu que s’ha d’ampliar se’n pot parlar. També comenta 
que si es creu que falta un assessorament extern en algun cas concret també es pot 
buscar.  
 
També comenta que s’ha creat el grup d’impuls de la Línea estratègica 2 i que avui es 
crea la de la línea estratègica 3.  
 
Explica que la línea 3 inclou 2 projectes: P.12. Projecte orgullosos de les Garrigues i 
P.13. projecte de valorització del Patrimoni i la cultura de les Garrigues  i aquests 
projectes inclouen diferents accions . 
 
També explica que la funció del grup d’impuls és informar, opinar, aportar idees, però 
el que s’acordi ho desenvoluparà l’equip del Consell Comarcal. 
 
S’estableixen que les reunions es faran aproximadament 1 cop al mes però que al ser ara 
festes de Nadal la propera s’acorda per després de la fira de l’oli de Borges. També 
s’acorda que les reunions seran en dilluns, dimarts o dijous i a les 9 h.  
 
El Sr. Anton Bundó comenta que per parlar del tema de l’autoestima es podrien fer 
jornades de conèixer millor la comarca o el mateix poble i també jornades per conèixer 
altres llocs.  
 
L’Anna Torres comenta que pel projecte orgullosos per les Garrigues també s’ha de 
tenir en compte els comentaris de Tripadvisor. 
 
L’Anton Bundó comenta que la ràdio pot servir per fer publicitat gratuïta. Hi ha 
programes on pots trucar i preguntar per algun establiment de manera que en fas difusió 
encoberta.  
 
S’acorda de començar pel projecte embellir els pobles ja que a la primavera hi ha moltes 
festes majors i el cronograma del pla estratègic així ho estableix. 
 
Es parla de preparar un decàleg de bones pràctiques sobre embellir els pobles (viles 
florides). 
 
El Sr. Jordi Sarlé comenta que a Vinaixa tenen incentius perquè la gent arregli les 
façanes amb pedra (descompte en el permís d’obres). 
 
El Sr. Isidre Pinyol comenta que des de l’Associació Leader de Ponent i Adrinoc 
(gestiona el projecte pedra a nivell de Catalunya) s’està treballant conjuntament amb les 
comarques de l’Urgell, Pla d’urgell i Segrià Sud pel projecte de la pedra. 
Comenta que no només es parla de construccions de pedra seca sinó també de castells.. 
La idea es saber que es necessita per arribar a ser un Parc Natural de la Pedra Seca. 
 



 

 
 
 
Comenta que es mirarà d’encabir aquest projecte dins del Pla Estratègic. Comenta que 
està a l’inici del projecte però que és un projecte molt ambiciós.  
 
Es marquen unes tasques a fer fins a la propera reunió, s’acorda lo següent: 
 
- Llegir la documentació sobre els projectes entregada a la reunió d’avui 
- Preparar decàleg de bones pràctiques sobre l’embelliment dels pobles  
- Recuperar del CEG el decàleg de protecció del casc antic que es va elaborar en motiu 
de les jornades de patrimoni arquitectònic. 
 
Es parla d’unes propostes a tenir en compte: 
- Parlapallares.cat 
- Treballar amb els nens des del col·legi per augmentar l’autoestima  
 
 
 
 
 
 
Amb aquests acords aixeca la sessió, que com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
 
 
 
La secretària      Vist i plau 
       El president 


